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Sammanträdesdatum 

2023-12-01 
 

  

Kommunala Pensionärsrådet 
  

 
Plats och tid  Sessonssalen, Stadshuset kl. 09:00-12:00  

Beslutande ledamöter 
 

Ann-Christin Anderberg (KD), kommunstyrelsen 
Lars Handegard (V) tjänstgörande ersättare för Åsa Bergkvist (S), vård- och 
omsorgsnämnden 
Iréne Andersson (M), kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Sören Grandelius (S), LudvikaHem AB 
Åke Henriksson, PRO Ludvika 
Ann-Kristin Wärnberg, PRO Grängesberg 
Leif Nyblom, PRO Grangärde 
Anne-Marie Lindström, PRO Saxdalen 
Leif Lagerquist, PRO Gonäs 
Mats Ekehov, PRO Säfsnäs 
Kerstin Löfgren, SPF Seniorerna 
Pia Andersson, SPF Grangärde 
Helena Bååth, SKPF 
Eva Gerlström, SKPF  
 
 
 

Ej beslutande ersättare Hans Gleimar (C), kommunstyrelsen 
Alexander Trygg (SD), LudvikaHem AB 
Lars-Olof Näslund, PRO Ludvika 
Egon Jonsson, PRO Grangärde 
Jeanette Schander, PRO Säfsnäs 
Monica Magnusson, SPF Seniorerna 
Harriet Karlsson, SPF Grangärde 
Maino Wohlfeil, SKPF 
Brittsiv Åsberg, SKPF 
 
 
 

Övriga närvarande Tjänstemän 
Terese Renbro, kommunsekreterare 
David Helsing, säkerhetschef § 37 
Carina Gullemo, förvaltningschef vård- 
och omsorg § 38 
Pernilla Elings-Pers, verksamhetschef 
särskilt boende § 38 
Filip Olsson, samhällsplanerare § 39 
Erik Odens, näringslivschef § 41 
Leif Pettersson, kommunalråd § 41 
HåGe Persson, kommunalråd § 41 

Övriga 
 

 
Underskrifter 

 Sekreterare  Paragrafer § 33-41 
 Terese Renbro  

 Ordförande   
 Ann-Christin Anderberg  

 Justerande   
 Helena Bååth   
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunala Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 2023-12-01 Paragrafer § 33-41 

Datum då anslaget sätts upp  Datum då anslaget tas ned  

Förvaringsplats för protokollet Protokollet förvaras på kanslienheten, Stadshuset 
 

Underskrift   
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Ärendelista 
 
    
§ 33 Val av justerare   
§ 34 Dagordningen godkänns   
§ 35 Genomgång av föregående protokoll   
§ 36 Sammanträdesplan 2024   
§ 37 Säkerhetspromenader   
§ 38 Information från Vård- och omsorg   
§ 39 Parkeringsfrågor   
§ 40 Rapport från styrelser och nämnder   
§ 41 Övriga frågor   
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§ 33   

 

Val av justerare 

Beslut 
1. Helena Bååth, SKPF, utses att justera dagens protokoll. 

______ 
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§ 34   

 

Dagordningen godkänns 

Beslut 
Dagordningen godkänns med följande tillägg: 
 

1. Vägar och belysning i Grangärde 
2. Gemensamhetslokalen vid Kvarngatan 

 
Tilläggen hanteras under punkten ”övriga frågor”. 
______ 
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§ 35   

 

Genomgång av föregående protokoll 

Beslut 
1. Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Genomgång av protokollet från 13 september gås igenom utan några 
justeringar. 
______ 
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§ 36   

 

Sammanträdesplan 2024 

Beslut 
1. Sammanträdesplanen för 2024 godkänns. 

Beskrivning av ärendet 
Sammanträdesplanen för kommunala pensionärsrådet under 2024 ser ut enligt 
följande: 

- 8 februari 
- 2 maj 
- 5 september 
- 21 november 

______ 
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§ 37   

 

Säkerhetspromenader 

Beslut 
1. Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Säkerhetschef David Helsing är med och besvarar frågor kring önskemål om 
säkerhetspromenader i kommunen. 
Pensionärsföreningarna önskar att representanter från de olika föreningarna 
bjuds in till dessa promenader och att man även tittar på aspekten 
inomhusmiljö. Idag riktas fokus på utomhusmiljöerna men det finns även 
säkerhetsrisker inomhus. 
Förslag på inomhusmiljöer är Folket Hus, gallerian samt resecenter. 
 
Ett annat önskemål är att försöka få bukt med oroligheterna kring resecenter då 
en stor otrygghet upplevs likväl som vid vissa utsatta busshållplatser i 
Fredriksberg, Sunnansjö samt Nyhammar. 
______ 
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§ 38   

 

Information från vård- och omsorg 

Beslut 
1. Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningschef Carina Gullemo samt verksamhetschef Pernilla Elings-Pers 
har bjudits in för att ge information gällande vissa frågeställningar. 

Korttidsboenden 
Planer för att öppna ett korttidsboende med tre platser är igång. Platserna 
kommer att finnas på Lagunen och för att få en plats där kommer man behöva 
ett biståndsbeslut för det. 

Särskilda boende, inne- och utemiljöerna 
Man har tillsatt tre olika grupper för att arbeta med frågan. Två av de tre har 
redan kommit igång och den tredje gruppen står i startgroparna. Dessa 
gruppers arbete följs upp på styrgruppsmöten och vid nästa möte kommer 
gruppernas arbete för perioden september till november att behandlas. Beslut 
har tagits att de medel som finns kvar i årets budget kommer att fokusera på 
inomhusmiljöerna och till våren kommer utemiljöerna att prioriteras. Viktigt att 
komma ihåg är att det inte är aktiviteter som ska prioriteras  utan det är 
miljöerna. 

Några representanter i dessa grupper framför att de inte tycker att arbetet kring 
frågan fungerar optimalt i dagsläget. 

Demensteamet 
En utredning om en jämlik demensvård i ordinärt boende i Ludvika kommun 
pågår då personer med demenssjukdom kommer att öka kraftigt. Det är det 
stora antalet födda under 1940-talet som uppnår en hög ålder. Vård- och 
omsorgsnämnden behöver se över både behovet av demensomsorg samt hur 
demensomsorgen i Ludvika kommun ska se ut i framtiden oavsett var i 
kommunen man bor eller väljer att bosätta sig. Även antalet unga med demens 
ökar och kommunen har ett kategoriboende där kompetens på blanddiagnoser 
finns. 
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IVO-rapport/Hemtjänstindex 
Utifrån den rapport kommunen fick från den stora nationella IVO-
inspektionen som gjordes har åtgärder införts. De grupper som har blivit 
berörda har fått gå externa utbildningar under våren 2023. Dokumentationen 
behöver utvecklas och särskilda dokumentombud har utsett vid alla särskilda 
boenden så att journalföringen blir bättre. 

Ett stort utvecklingsarbete pågår idag inom hemtjänsten tillsammans med Jotib. 
Schemaprocessen behöver ses över samt hur man bättre kan samplanera. Man 
tittar även på den så kallade ”kringtiden” som är den tid det tar att ta sig från en 
brukare till en annan. 

Motverka ensamhet 
Vård- och omsorgsnämnden äskade ca 3 miljoner kronor för att kunna arbeta 
med att motverka ensamhet hos äldre. Blev beviljade ca 770 000 kronor. Idag 
genomförs ett pilotprojekt med några boenden tillsammans med 
dagverksamheten. Exempel på det är att alla som är 85år eller äldre ska en gång 
i veckan bli inbjuden till att delta på dagverksamheten samt ska alla som är 90år 
och äldre erbjudas hälsosamtal. Formulär skickades ut där svarsfrekvensen har 
varit väldigt hög då många vill ha detta samtal.  

______ 
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§ 39  

 

Parkeringsfrågor 

Beslut 
1. Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Samhällsplanerare Filip Olsson närvarar och berättar bland annat om den 
trafikstrategi samt parkeringsstrategi som kommunen har. Då det ska byggas 
bostadshus på den största parkeringsplatsen, Orren, i centrum ser man för 
tillfället över parkeringarna i centrum. 
Vad är viktigt för personer 65år och äldre att tänka på vid planering av 
parkeringar? Är det tillgänglighet, närhet eller längre parkeringstider? Alla tre är 
lika viktiga men något som konstateras är att 1-timmesparkering är för kort tid, 
man hinner inte utföra de ärenden som är planerat. 
 
______ 
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Rapport från styrelser och nämnder 

Beslut 
1. Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 

Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen är beredande organ för alla ärenden som ska vidare till 
fullmäktige. En ny vattentjänstplan ska antas, två nya bolag har bildats ”Ludvika 
Stadsnät AB samt ”Krafttanken”. Vatten och Avfallstaxan har höjts och en 
anledning till det är att det finns mycket gamla rör i marken som måste bytas ut. 
De allmänna ordningsföreskrifterna har reviderats. Det har gjorts 
förtydliganden samt små revideringar. 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 
Gällande smedsbostaden så har nya kulturchefen varit på besök vid våffelbruket 
vilka ser positivt på att få till smedsbostaden. Det kommer gynna turismen och 
en arbetsgrupp har blivit tillsatt för att ro initiativet i hamn.  
Det finns planer på att flytta konsthallen från Folkets Hus. Tidigare i år 
beslutades att se över om en koncernövergripande fordonsstrategi. Där ska man 
bland annat titta på att ha alla fordon samlade på ett och samma ställe, utreda 
gällande alkolås med mera. 
Ställplatserna på skuthamn har varit flitigt uthyrda. 

Ludvika kommunfastigheter 
Man har i dagarna anställt ny VD, Pernilla Wigren. 

Vård- och omsorgsnämnden 
Omställningen på Milan pågår för fullt. En del boende har ansökt om plats på 
särskilda boenden och andra har tackat ja till hemtjänstinsatser. Tanken är att 
Milan ska bli ett seniorboende. 
 

______ 
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§ 41   

 

Övriga frågor 

Beslut 
1. Informationen läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 

Vägar och belysning i Grangärde 
För några år sedan grävdes det utefter vissa väga i centrala Grangärde men det 
har inte återställts tillfredsställande. Personer med rullatorer har svårt att ta sig 
fram. 
Dåligt med belysning vid vissa cykelvägar. 

Gemensamhetslokalen vid Kvarngatan 
Det är oklart vad som sker i lokalen. Har tidigare bedrivits café där men det är 
ingen verksamhet där för tillfället. 

Guldläget 
Kommunalråden Leif Pettersson och HåGe Persson samt näringslivschef Erik 
Odens ger information om  ”Guldläget”. Hitachi har fått en order om 146 
miljarder kronor och det är Sveriges genom tiderna största exportorder. Senast 
vi kunde se en liknande tillväxt var på 50-talet men det är så stora olikheter från 
det som är idag. Hitachis stororder genererar att underleverantörer växer och 
får nyanställa, likaså Hitachi. Inom några år beräknas både arbetstillfällen och 
folkmängden i Ludvika att öka markant.  

______ 
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